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TOP 09 nechce dopustit zasahování do samosprávy vysokých škol, které může být jedním z důsledků chystané reformy
vysokého školství. Po jednání se studentskými zástupci Rady VŠ to dnes České televizi a ČTK řekla předsedkyně
školského výboru Anna Putnová (TOP 09). Členové TOP 09 a studenti se dnes shodli například na tom, že není možné
nyní rychle zavést školné. "Ještě navíc v situaci, kdy věcný záměr zákona o finanční pomoci studentům je velmi špatně
připravený," řekl po jednání předseda studentské komory Rady vysokých škol Miroslav Jašurek.
    Podle Putnové našly obě strany jednání řadu společných bodů. "Rozhodli jsme se podporovat studentské
stanovisko v tom, že nechceme dopustit, aby pokračovalo brutální zasahování do samosprávy vysokých škol, což záměr
vysokoškolského zákona možná v různých interpretacích poskytuje," uvedla Putnová.
    Zástupci studentů přijali pozvání předsedkyně školského výboru ke společnému jednání s TOP 09. "V zásadě jsme
s tím jednáním spokojeni. Ukazuje se, že naše výtky nejsou jen nějaké plané výkřiky, ale jsou to skutečně věci, které
jsou založené na argumentech a které je potřeba vnímat," řekl Jašurek.
    Studenti a politici diskutovali nejen o školném, ale i o způsobech řízení a samosprávy vysokých škol, akreditacích či
tom, jak má vysoké školství v budoucnu fungovat. Podle Jašurka by podobná jednání rádi vedli i s ostatními koaličními
stranami. Jejich zástupce chtějí oslovit ještě předtím, než se věcné záměry vysokoškolských zákonů dostanou na
program jednání vlády.
    Vysokoškolskou reformu, kterou připravuje ministr školství Josef Dobeš, akademici kritizují. Požadují její stažení a
přepracování obou chystaných zákonů, které mají upravit postavení univerzit, jejich samosprávu i školné. Dobešovy
reformní záměry by měla brzy projednat vláda. Ministr dnes v Hradci Králové novinářům řekl, že je připraven se zástupci
škol jednat. Podle něj musí ale reforma už začít. Její směr považuje za správný.
    K reformě vysokého školství se vláda zavázala ve svém programovém prohlášení. S věcnými záměry zákonů o
vysokých školách a o finanční pomoci studentům přišel Dobeš loni. Normy mají upravit fungování univerzit, školné,
studijní spoření a půjčky na vzdělání. Podle zástupců vysokých škol by navrhované záměry mimo jiné omezily
samostatnost a samosprávu škol.


